

Regulation' shall be replaced with Article (50) of the 'Actuarial Work Rules for Insurance' dated 01/03/2020.

- b) With regards to the Unearned Premium Reserve, in paragraph (3g) of the Circular, the phrase "For Visitor-visa Medical Expense insurance policies with policy term in excess of one year . . ." shall be read as "For Visitor-visa Medical Expense insurance policies, Medical Malpractice insurance policies, and Inherent Defects insurance policies with policy term in excess of one year . . .".

- c) With regards to the Expense Analysis mentioned in paragraph (4b) and (4c), and investigations regarding mortality, disability and expenses mentioned in subparagraph (g)(v) and (g)(vi) of paragraph (8) "Protection and Savings (P&S) Insurance" in the Circular, these requirements shall be deemed to have been met through the submission of the last annual Experience Studies Report. In case of any differences between the assumptions recommended in the above Experience Study Report and those used in the Actuarial Reserve Report, a summary of the changes in assumptions and their justification shall be attached as

للأعمال الإكتوارية لشركات التأمين و/أو إعادة التأمين بالمادة (٥٠) من ضوابط الأعمال الإكتوارية المتعلقة بالتأمين والصادرة بتاريخ ٠١/٠٣/٢٠٢٠م.

ب) بالإشارة إلى احتياطي الأقساط غير المكتسبة في الفقرة (3g) من التعميم، تستبدل الجملة "بالنسبة لوثائق تأمين الزائرين الطبي التي تتجاوز فترتها سنة واحدة..." بالجملة "بالنسبة لوثائق تأمين الزائرين الصحي، وتأمين الأخطاء الطبية، وتأمين العيوب الخفية التي تتجاوز فترتها سنة واحدة..."

ج) متطلبات تحليل المصروفات المشار إليها في الفقرة (4b) و (4c)، والتحقيقات المتعلقة بمعدلات الوفيات والمرضى والنفقات المطلوبة المنصوص عليها في الفقرات الفرعية (v)(g) و (vi)(g) من الفقرة (٨) "تأمين الحماية والادخار" من التعميم تُعد مغطاة في حال سلمت الشركة تقرير دراسات الخبرة السنوية الأخير. وفي حال وجود اختلافات بين الفرضيات الموصى بها في تقرير الاحتياطيات الإكتوارية وتقرير دراسات الخبرة السنوية، يتعين إرفاق ملخص لتقرير الاحتياطيات الإكتوارية يوضح التغييرات في الفرضيات مع المبررات.

an appendix to the Actuarial Reserve Report.

- d) With regards to the Salvage and Subrogation (S&S) reserves, comply with paragraph (5e) of the Circular by projecting salvage and subrogation separately, and projecting subrogation separately for policyholders and insurance companies.

د) الالتزام بالفقرة (5e) من التعميم من خلال تقدير التالف وحق الرجوع بشكل مستقل، وتقدير حق الرجوع على حملة الوثائق بشكل مستقل عن حق الرجوع على شركات التأمين.

- 2- Continue to report separately on the claims related to COVID19.

٢- الاستمرار في الإبلاغ عن المطالبات المتعلقة بكوفيد-١٩ بشكل مستقل.

- 3- For Motor and Medical lines of business, estimate the ultimate frequency, ultimate severity and ultimate burning cost of claims, both gross and net of reinsurance.

٣- فيما يتعلق بتأمين المركبات والتأمين الصحي، تقدير معدل تكرار المطالبات الإجمالي ومتوسط حجم المطالبات الإجمالي ومتوسط تكلفة وحدة التغطية التأمينية الإجمالي بشكل إجمالي وصافي من إعادة التأمين.

- 4- Report on the claims provisions made, separately in Incurred but not reported (IBNR) and Premium Deficiency Reserve (PDR), for regulatory and environmental changes, covering at least the following:

٤- الإبلاغ عن احتياطات المطالبات غير المبلغية (IBNR) واحتياطات عدم كفاية الأقساط (PDR) للتغيرات التنظيمية والبيئية، بما في ذلك كحد أدنى:

- a) Impact of Article (11) of Implementing Regulation the Cooperative Health Insurance Law.

أ) أثر تفعيل المادة (١١) من اللائحة التنفيذية لنظام الضمان الصحي التعاوني.

- b) Impact of COVID 19 on Health insurance claims provision.

ب) أثر المطالبات المتعلقة بكوفيد-١٩ على الاحتياطات الفنية.

Submission:

The Report or Certificate, along with a duly filled Template (attached) shall be

تسليم المتطلبات:

submitted to SAMA as per the submission deadlines set by SAMA.
To be informed and complied with.

**Kind regards,
General Department of Insurance Control**

Distribution to:
Insurance and reinsurance Companies.-

يكون تسليم النموذج (مرفق) معبأ بشكل كامل ودقيق بالإضافة إلى التقرير أو الشهادة وفق تواريخ التسليم والآلية المحددة من قبل البنك المركزي. للاطلاع والعمل بموجبه، وتقبلوا تحياتنا،
الإدارة العامة للرقابة على التأمين

نطاق التوزيع:
- شركات التأمين وإعادة التأمين

البنك المركزي السعودي
SAMA
Saudi Central Bank

